
Čínské firmy jsou na  vzestupu, pomalu 
získávají kontrolu nad trhem s  panely 
v  USA. Čínské společnosti rychle ex
pandují na americký trh s obnovitelnými 
zdroji energie a podle odborníků se do 
příštího roku chystají ovládnout téměř 
polovinu produkce solárních panelů 
v USA. Stav amerického průmyslu mapu
je agentura Environment Energy Leader 
v  nedávné publikaci. Jak se jim to daří 
a co to znamená pro budoucnost ame
rického energetického sektoru se dozví
te na serveru oEnergetice.cz. •••

V  rámci projektu „Implementace ener
getické tranzice v ČR nemůže narušit so
ciální smír“ pořádá ČSZE Kulatý stůl s ná
zvem „Problematika rozvoje lidských 
zdrojů a dopady změn v sektoru energe-
tiky na zaměstnanost na regionální a ná-
rodní úrovni“. Diskuse se uskuteční dne 
23. září 2024 v Inovačním centru Ústec
kého kraje. Hovořit se bude o zaměstna
nosti v energetice s ohledem na lokální 
možnosti, regionálních rozdílech zaměst 
nanosti ve vazbě na strukturu obyvatel
stva, možnosti rekvalifikace zaměstnanců 
pro energetický sektor nebo o možnosti 
spolupráce vedení kraje, zaměstnavate
lů a vzdělávacích institucí. •••

Vláda jmenovala dva nové radní Energetického regulačního úřadu. Stali se jimi 
dosavadní ředitel sekce regulačních činností a  mezinárodní spolupráce úřadu Jan 
Šefránek a bývalý ministr průmyslu a obchodu Tomáš Hüner. Jejich jmenování na dvě 
dosud neobsazená místa ve vedení úřadu schválila vláda koncem srpna. Šefránek 
s Hünerem doplní současnou tříčlennou radu. Informovalo o tom ministerstvo prů
myslu a obchodu. Celý článek naleznete na stránkách MPO. •••
Komunitní energetika vstupuje do  realizační fáze, zájemci o  sdílení se již mohou 
registrovat u EDC. Elektronické datové centrum (EDC) spouští registrace do svého 
provizorního informačního systému, energetická společenství i aktivní zákazníci tak 
mohou začít s kroky k zahájení sdílení elektřiny. Kromě toho se k EDC do konce roku 
2024 musejí registrovat i všechny bytové domy, kde již nyní obyvatelé sdílí elektřinu, 
jinak o možnost sdílení přijdou. Celý proces registrace má zabrat asi 3 měsíce, sdílení 
elektřiny bude možné až po jejím dokončení a  instalaci průběhových elektroměrů. 
Více se dozvíte zde.   •••

Veletrhy Brno plánují ve spolupráci s ČEZ ESCO snížit svou uhlíkovou stopu a šetřit 
energie. Trendy dekarbonizace, snižování spotřeby energie a uhlíkové stopy se týkají 
všech byznysových odvětví včetně veletržního byznysu. Tuzemský lídr moderní ener
getiky proto spojuje síly s největším pořadatelem veletrhů ve střední Evropě, spo
lečností Veletrhy Brno (BVV). ČEZ ESCO chce v budoucnu brněnskému veletržnímu 
areálu pomoci s komplexními projekty dekarbonizace a energetických úspor. Celý 
článek naleznete zde. •••
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ČSZE spolupracuje s dalším krajem, 
tentokrát Zlínským. Vzájemná spolu
práce při podpoře technického vzdělá
vání je předmětem memoranda, které 
v červenci podepsali zástupci Českého 
svazu zaměstnavatelů v energetice se 
Zlínským krajem a jím zřizovanou Střed
ní školou – Centrum odborné přípravy 
technické Kroměříž. Právě tato škola se 
nově zařadila mezi členské střední ško
ly Svazu. Celý článek naleznete zde. 

•••

I  na  letošním 65. Mezinárodním strojírenském veletrhu, který se koná ve  dnech  
8. — 11. října 2024 na brněnském výstavišti bude mít ČSZE svůj stánek. Navštívit nás 
můžete v pavilonu P číslo 068. V rámci doprovodného programu jsme i tentokrát při
pravili tradiční seminář na téma „Inovace ve výuce elektrotechnických oborů“ a od
bornou konferenci na téma „Energetika kolem nás“. Na obě akce Vás srdečně zveme. 
Více informací naleznete na stránkách ČSZE.    •••

„Plnění záměru Green Deal a jeho další směřování“ je název semináře pořádaného 
ČSZE, 17. září 2024 v pražském hotelu Holiday Inn. Seminář je určený pro ekology, 
provozní ekonomy a právníky v energetickém provozu. Na programu jsou tato téma
ta: Novela zákona o vodách, ochraně ovzduší a o emisním obchodování ETS 1 a ETS 2,  
Směrnice o náročnosti budov, Směrnice EU o průmyslových emisích a Nový plyná
renský balíček. Více se dozvíte zde.      •••
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Sledujte ČSZE na sociálních sítích.

Odborná konference, která se 
koná v rámci doprovodného  
programu 65. MSV 2024 v Brně.

ENERGETIKA  
KOLEM NÁS
• Ambice Státní energetické koncepce
• Vodík - budoucnost teplárenství?
•  Digitalizace energetiky vs. bezpečnost

10. října 2024 v 9:00 hodin
pavilon E sál E4, PRESS Centrum kongresová část

Odborný seminář,  
který se koná v rámci  
doprovodného programu  
65. MSV 2024 v Brně.

INOVACE  
VE VÝUCE  
ELEKTROTECHNICKÝCH 
OBORŮ

9. října 2024 od 9:00 hodin
pavilon E, sál S2, Výstaviště Brno

Nový díl Nabitého podcastu Pražské energetiky opět dostál svému názvu. Hostem je 
pan Alexander Sloboda, obchodní ředitel společnosti PRE, a.s. Hlavním tématem pod
castu je samozřejmě aktuální snižování cen. Mluvilo se také o tom, proč 
někteří dodavatelé neustáli začátek energetické krize nebo o němec
kých kořenech pana ředitele. Celý díl si můžete poslechnout zde.        •••

NÁŠ TIP

https://oenergetice.cz/zahranicni/cinske-firmy-jsou-na-vzestupu-pomalu-ziskavaji-kontrolu-nad-trhem-s-panely-v-usa%20
https://csze.cz/komunitni-energetika-vstupuje-do-realizacni-faze-zajemci-o-sdileni-se-mohou-ode-dneska-registrovat-u-edc/
https://csze.cz/veletrhy-brno-planuji-snizit-svou-uhlikovou-stopu-a-setrit-energie-spolupracovat-budou-s-cez-esco/
https://csze.cz/csze-spolupracuje-s-dalsim-krajem-tentokrat-zlinskym/%20
https://csze.cz/kalendar-akci/
https://csze.cz/kalendar-akci/
https://www.mpo.gov.cz/cz/rozcestnik/pro-media/tiskove-zpravy/vlada-jmenovala-dva-nove-radni-energetickeho-regulacniho-uradu--282788/
https://www.youtube.com/watch?v=d2vSAIpxIIg

